
Бележки на председателя на Европейския парламент Роберта Мецола 
Европейски съвет 

Четвъртък, 21 март 2024 г., Брюксел, Белгия 
 
Добър ден! 
 
От днес, деня на нашата среща, остават 77 дни до началото на изборите за Европейски 
парламент.  
 
Знаем какъв е залогът. Знаем колко далеч ще стигнат някои актьори в опитите си да 
нарушат демократичния ни процес. Знаем и колко тясно трябва да си сътрудничим, за 
да убедим хората да гласуват.  
 
През този парламентарен мандат ние – Европа, оставихме своя белег върху световната 
геополитика и защитихме европейския си път в един непрекъснато променящ се свят. 
Станахме по-силни поради срещнатите предизвикателства, не въпреки тях. Запазихме 
единството на конструктивното европейско мнозинство и трябва пак да постигнем това.  
  
Европа носи полза на нашите граждани, но трябва да съумеем да предадем това послание 
на хората във всяка държава членка. Бих искала да благодаря за сътрудничеството на 
Вашите правителства в подкрепа на кампанията на Европейския парламент. Заедно с 
членове на ЕП посетих много от Вашите държави в опит да проникна отвъд изолирания 
брюкселски свят и да убедя нашите съграждани, особено младите хора, да излязат и да 
гласуват.  
 
Задачата не е лесна. И става още по-трудна от това, че в много държави сме свидетели 
на опити за насаждане на дезинформация, невярна информация и пропаганда с произход 
от враждебни към европейския проект фактори. От тях може да се очаква да вземат 
специфично на прицел различни сектори от обществото, нашите общности, и да 
прокарват фалшиви послания за Европа – по начин, какъвто досега не сме виждали на 
избори за Европейски парламент. Това е заплаха, за която трябва да сме готови.  
 
Има както законодателни, така и незаконодателни инструменти, които можем да 
използваме – особено при действията си по отношение на социалните медии. От 
законодателна гледна точка разполагаме с Акта за цифровите пазари, Акта за цифровите 
услуги, Законодателния акт за изкуствения интелект, имаме политическа реклама и 
свобода на медиите, но трябва също така да бъдем готови за по-добро взаимодействие 
онлайн.  
 
Не можем да позволим тези разяждащи послания, пропаганда и дезинформация да се 
разпространяват, без да им противодействаме. Трябва също така да разберем, че в 
момента, в който приемем закон, възниква нова цифрова реалност, с която трябва да се 
справяме. Намираме се в постоянно променяща се реалност. Трябва да сме готови да 
взаимодействаме с платформите.  
 
Предстоящите избори ще бъдат изпитание за нашите структури; поради тях задачата ни 
да достигнем до хората с нашето послание става още по-значима.  
 
Затова отново призовавам да се въздържаме от изкушението в условията на една трудна 
кампания да обвиняваме Брюксел за всички проблеми и да не признаваме постиженията.  



 
Трябва да говорим открито и честно за нашите успехи, но също и за това в какво сме 
могли да се представим по-добре. В какво не сме отговорили на очакванията на хората.  
Къде хората все още се чувстват изоставени. Къде нашата бюрокрация ги е отблъснала.  
 
В този процес трябва да се включи промишлеността ни. Както и земеделските ни 
стопани. И младежите ни. Трябва да вдъхнем на хората вяра в процеса, да им дадем 
достъп до инструменти, които им позволяват да се променят, а също и да могат да си го 
позволят финансово. В противен случай промяната няма да успее. А ако тя бъде разбрана 
погрешно, рискуваме да отблъснем още повече хора от това да упражнят правото си на 
глас и да ги оставим да потънат в удобството на крайностите.  
 
Това просто би подхранило онези участници, които все още възприемат Европа като 
заплаха. За които най-желаното нещо е да станем по-слаби. 
 
Европейският съюз не е идеален, но е най-добрата гаранция за всички наши граждани. 
Затова, когато е нужно да поправим нещо, нека го поправим. Но нека продължим да 
градим, вместо да допуснем лесният цинизъм да сее разруха.  
 
Можем да постигнем една по-силна Европа, която се вслушва в своите граждани, работи 
по-добре и е по-ефикасна и ефективна. Която, според известната фраза на Жан-Клод 
Юнкер, действа с размах за големите неща и по-скромно — за по-маловажните теми.  
 
А няма нищо по-голямо от заплахата за мира, която Русия създава. Трябва да продължим 
да правим всичко възможно, за да помагаме на Украйна да продължи да се защитава. 
 
Вече предоставихме силна политическа, дипломатическа, хуманитарна, икономическа и 
военна подкрепа на Украйна и в тази връзка Европейският парламент приветства 
приемането на 13-ия пакет  санкции и фонда за помощ на Украйна в рамките на 
Европейския механизъм за подкрепа на мира.  
 
В този критичен момент нашата подкрепа за Украйна трябва да е непоколебима. 
Необходимо е да ускорим и интензифицираме доставката на оборудването, от което 
украинците се нуждаят.  
 
Трябва също така да помогнем на Украйна, като удължим автономните търговски мерки.  
Предварителното споразумение, което постигнахме тази седмица, цели да помогне на 
Украйна, като същевременно защити нашите земеделски стопани и нашия вътрешен 
пазар. 
 
Това споразумение включва разширен списък на чувствителните продукти и съкратен 
срок за задействане на автоматичната защитна мярка. Така би трябвало да се осигури 
недопускането на нарушения на пазара.  
 
Трябва също така да продължим усилията си за гарантиране на справедливост, отчетност 
и в крайна сметка – мир. 
 
Нашият проект за мир зависи от способността ни да имаме сигурност и да бъдем 
автономни. Ето защо, ако наистина желаем да защитим колективната си сигурност, 
трябва да предприемем действия и за изграждане на нова рамка за сигурност на ЕС.   



 
При оформянето на тази нова структура вече постигнахме съгласие по няколко въпроса, 
макар мнозина да смятаха това за невъзможно.  Сега трябва да сме готови за следващата 
стъпка от сътрудничеството между всички нас. В този нов свят няма как да действаме 
сами.  
 
Ето защо разширяването продължава да бъде приоритет. За Украйна, за Молдова, за 
Грузия и за Босна и Херцеговина. За всички нас.  
 
Разбира се, тези страни трябва да следват собствения си път и да изпълнят всички 
необходими критерии, но – особено що се отнася до Украйна – напредъкът им в 
изпълнението на етапните цели е впечатляващ.  
 
През последните дванадесет месеца Молдова и Босна и Херцеговина също постигнаха 
забележителен напредък в реформите. Време е да удържим на думата си. Време е да 
започнем преговори за присъединяване към ЕС с Босна и Херцеговина и да изпратим 
ясен сигнал към хората от Западните Балкани.  
 
В тази нова геостратегическа среда разширеният ЕС, който се основава на ясни цели, 
критерии и заслуги, винаги ще бъде най-добрата ни инвестиция в мира, сигурността, 
стабилността и благоденствието.  
 
В същото време не можем да пренебрегнем факта, че разширеният ЕС ще се нуждае от 
промяна. От адаптиране. От реформа. Парламентът направи няколко предложения в този 
смисъл, като тук се включват предложенията за правото на Европейския парламент да 
предприема разследване, по което през последните 12 години нищо не се случва, и 
задействането на процедурата за Европейски конвент.  
 
Разширяването също така ще помогне, като даде тласък на европейската 
конкурентоспособност и подобри функционирането на нашия единен пазар. Това трябва 
да бъде приоритет за следващия парламентарен мандат. Така ще успеем да развиваме 
нашите икономики по устойчив начин. Да плащаме дълговете си. Да създаваме работни 
места и привличаме инвестиции. Да стане така, че растежът да носи полза за всички. 
Именно със силна икономика можем да осигурим просперитет, сигурност и стабилност. 
Да укрепим мястото на Европа в света.  
 
Една силна Европа има да играе роля на несигурния терен на световния ред, не на 
последно място в Близкия изток.  
 
Хуманитарното положение в Газа е отчаяно. Трябва да използваме всички инструменти, 
с които разполагаме, за да изпратим повече помощ там. Приветствам инициативата 
„Амалтея“ и бих искала да благодаря специално на Кипър за неговата ръководна роля. 
Въпреки това изпращането на помощта по сухоземен път остава най-добрият начин за 
осигуряване на необходимите обеми. 
 
Ето защо Европейският парламент ще продължи да настоява за прекратяване на огъня. 
Затова ще продължим да настояваме за връщане на останалите заложници и затова 
подчертаваме, че Хамас вече не може да действа безнаказано.  
 
Затова искаме ясни заключения по този въпрос днес, които да дадат насока за в бъдеще. 



 
Така ще изпратим повече помощ в Газа, ще спасим живота на невинни хора и ще 
изтъкнем спешната необходимост от решение, основано на съществуването на две 
държави, което да дава реална перспектива на палестинците и сигурност на Израел.  
 
Така ще се търси мир, който овластява мирното, легитимно палестинско ръководство и 
гарантира трайна стабилност в региона. 
 
Това се отнася и до положението в Червено море. Приветствам операция EUNAVFOR 
Aspides, която ще спомогне за защитата на този особено стратегически морски коридор. 
Но можем да постигнем и нещо повече.  
 
В целия евро-средиземноморски регион предприятията са силно засегнати от 
закъснения, проблеми със складирането и финансови последици. Следва да разгледаме 
възможността за създаване на ръководена от ЕС работна група, която да помисли как 
със съвместни действия да смекчим социално-икономическите последици. И в това 
отношение Европа има своята роля. 
 
И накрая, тъй като това е последният официален Европейски съвет преди изборите, 
позволете ми да Ви уверя, че Европейският парламент ще продължи да работи до 
последния момент, за да постигне резултати по оставащите законодателни досиета, 
включително по нов пакет за миграцията.  
 
В крайна сметка постигането на резултати по нашите приоритети е най-добрият ни 
начин да противодействаме на дезинформацията и гражданите да усетят ползата от 
Европа. 
 
Благодаря Ви за трайната ангажираност и специално благодаря на белгийското 
председателство за постигнатото до момента: независимо дали става дума за 
законодателството, за изслушването на тревогите на гражданите, за повишаването на 
осведомеността за изборите и избирателната активност или за помощта за усилията ни 
да гарантираме, че новият Парламент ще е готов за своя преход. 
 
Благодаря ви!  
 


